
Protokół Nr 6/11 
 

z posiedzenia Komisji Dróg, Komunikacji i Budownictwa 
 

w dniu 21 grudnia 2011 roku 
godzina 12.00 

 
 
Obrady rozpoczęły się o godzinie 12.00 i trwały do godziny 13.00.             
 
 
Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji Marek Kwiecień. 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Dróg, Komunikacji i 
Budownictwa ( lista obecności w załączeniu ). 
 
Ponadto na obrady przybyli również: 
−−−− Starosta Kielecki Zdzisław Wrzałka 
−−−− Członek Zarządu Michał Godowski 
−−−− Skarbnik Powiatu Maria Klusek 
−−−− Z- ca Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg Zbigniew Wróbel 
 
 
Przewodniczący Komisji przywitał zebranych i zwrócił się z pytaniem, czy 
zgłaszają uwagi do porządku obrad przekazanego wraz z zaproszeniem na 
posiedzenie. 
 
Radny Grzegorz Świt 
„ Za zgodą Państwa radnych chciałbym uzupełnić ten porządek obrad o jedną 
sprawę. Zgłosili się pogorzelcy z terenu dwóch gmin o pomoc i te sprawy nie 
zostały ujęte w naszych materiałach i w porządku obrad, a poprzednio, gdy 
pojawiały się takie sprawy były rozpatrywane w pierwszej kolejności i 
chciałbym wprowadzić to do porządku obrad.” 
 
Skarbnik Powiatu Maria Klusek 
„ Nie możemy tego zrobić w tym czasie, gdyż sesja jest 29 grudnia, a jest 
procedura, która wygląda tak: zawarcie umowy z gminą, przekazanie środków, 
wykorzystanie środków, rozliczenie dotacji. Dotację trzeba rozliczyć najpóźniej 
do końca stycznia z tym, że środki wydatkować do końca grudnia i nie ma na to 
szans. Zarząd rozpatrywał oba pisma, wstępnie wyraził na to zgodę z tym, że 
wrócimy do tego w nowym roku.” 
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W związku z wyjaśnieniami Skarbnik Powiatu, radny Grzegorz Świt wycofał 
wniosek. 
 
Komisja przystąpiła do obrad według poniższego porządku: 
 

1. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

2. Informacja o realizacji zgłoszonych wniosków. 

3. Informacja o pracy Powiatowego Zarządu Dróg w Kielcach. 

4. Omówienie i zaopiniowanie pozostałych projektów materiałów i uchwał 

na najbliższą sesję Rady Powiatu, w tym projektów uchwał w sprawie: 

• zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Kieleckiego na lata 2011-2030, 

• zmian w budżecie powiatu na 2011,  

• upoważnienia dla Zarządu Powiatu do podjęcia czynności 

technicznych mających na celu przygotowanie i przeprowadzenie 

postępowania zmierzającego do złożenia pisemnych ofert na badanie 

sprawozdania finansowego Powiatu Kieleckiego za 2011 rok, 

• objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym w spółce „ 

Lotnisko Kielce” Sp. z o.o. z siedzibą w Masłowie,  

• przyjęcia „ Programu Współpracy Powiatu Kieleckiego z 

Organizacjami Pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2012 r.” 

5. Sprawy różne. 

 

Ad 1. 
Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 
 
Protokół Nr 5/11 z posiedzenia Komisji z dnia 20 października 2011 roku został 
przyjęty. 
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Ad 2. 
Informacja o realizacji zgłoszonych wniosków. 
 
Odpowiedzi na wnioski zostały przekazane Komisji. 
 
 

Ad 3. 
Informacja o pracy Powiatowego Zarządu Dróg w Kielcach. 
 
Informację o pracy Powiatowego Zarządu Dróg przedstawił Z- ca Dyrektora 
Zbigniew Wróbel 
„ W porównaniu z poprzednim rokiem spotykamy się w innej atmosferze, bo 
zima nas oszczędziła. W poprzednim roku o tej porze był już wydany 1 mln zł 
na zimowe utrzymanie dróg, w tym roku piaskarki wyjeżdżały dwa czy trzy dni 
i koszty są dużo mniejsze.  
Dwie inwestycje, które były ogłoszone, tj. chodnik w Mójczy i budowa kładki w 
Brzezinkach w gm. Masłów, jeżeli pozwoli pogoda będą kontynuowane. 
Pozostałe inwestycje, które były planowane udało się zakończyć.” 
 
Radny Grzegorz Świt 
„ Chciałbym się dowiedzieć, kiedy PZD zrealizuje w końcu obietnice, które 
były składane przy realizacji chodnika na ul. Ściegiennego w Bilczy. Chodzi o 
to, że chodnik jest wykonany na gruntach prywatnych i Powiat zobowiązał się 
do wydzielenia tych gruntów i przejęcie tego. Do tej pory nie jest to wykonane. 
Właściciele tych gruntów zgłosili mi i zapowiedzieli, że jeżeli Powiat nadal tego 
nie wykona, a trwa to 10 lat, to zgłoszą się do sądu o bezumowne korzystanie z 
gruntu.” 
 
Z- ca Dyrektora Zbigniew Wróbel 
„ Gdzie są jakiekolwiek pisma w tej sprawie? Powiem może jak teraz wygląda 
sprawa budowy chodnika. W tej chwili nie ma możliwości takiej, że ktoś da 
oświadczenie, że na jego gruncie można budować, natomiast 10 lat temu była 
taka możliwość. Jeżeli ktoś dał oświadczenie, że na jego gruncie można 
budować kawałek chodnika, wówczas zanosiło się to do referatu budownictwa 
w gminie i była możliwość wybudowania za zgodą mieszkańców na ich 
działkach. Jeżeli ci mieszkańcy kiedyś zgodzili się i ten chodnik został 
wybudowany, a teraz chcą regulacji to w porządku, tylko gdzie oni byli w tej 
sprawie. Projekt chodnika na ul. Ściegiennego wykonywała jeszcze Dyrekcja 
Gruntowa Dróg Publicznych w roku 1998 i pewnie mieli oświadczenia 
wszystkich mieszkańców, którzy chcieli ten chodnik.” 
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Członek Zarządu Michał Godowski 
„ Proponuję, żeby spotkać się z tymi mieszkańcami, my sprawdzimy jak to 
wygląda z naszej strony, umówimy się i myślę, że uda się rozwiązać tą sprawę.” 
 
Radny Jan Cedro 
„ Mam dwie refleksje. Pierwsza jest następująca: myślę, że mimo trudności, 
nawet kadrowych w PZD nie ucierpiała dynamika prac. W ciągu roku kilka 
istotnych i bardzo potrzebnych rzeczy zostało sfinalizowanych. Druga sprawa: 
czy wiemy co dalej z kierowaniem PZD?” 
 
Przewodniczący Komisji Marek Kwiecień 
„ Przychylam się do refleksji p. Przewodniczącego w imieniu całej Komisji, ten 
rok był bardzo udany. Dziękujemy. 
 
Członek Zarządu Michał Godowski 
„ Ciężko jest podejmować jakiekolwiek działania mając świadomość, że 
pracownik jest na długotrwałym zwolnieniu. Na dzień dzisiejszy Dyrektor 
Komorniczak jest na  3- miesięcznym świadczeniu rehabilitacyjnym, nie wiem 
jak będzie wyglądała sprawa po powrocie.  
Przychylam się również do zdania p. Przewodniczących, nie może przejść bez 
znaczenia fakt, że zarządzanie PZD, który wydał w tym roku 45 mln zł na 
inwestycje odbywało się za pomocą jednej osoby, mówię tu o Dyrektorze 
Wróblu. Wszystkie zadania, które zaplanowaliśmy, również te zadania, które 
zrodziły się w trakcie tego roku, zostały zrealizowane i rozliczone. Myślę, że 
przyszły rok, ta współpraca między Radą a Zarządem, będzie również układała 
się tak jak do tej pory.” 
 
Przewodniczący Komisji Marek Kwiecień 
„ Przymierzaliśmy się do prac nad ustaleniem nowej standaryzacji odśnieżania 
dróg i proszę p. Dyrektora o propozycje. Zajmiemy się tym najprawdopodobniej 
w marcu. Komisja odbędzie posiedzenie w siedzibie PZD. Zastanawiam się, czy 
nie wystąpić do samorządów, żeby podali trasy jazdy autobusów szkolnych, ale 
trochę się tego obawiam.” 
 
Radny Jan Cedro 
„ Jest to bardzo słuszna refleksja. Te drogi, które były w wysokim standardzie 
niech będą i jeszcze do tego te, po których jeździ autobus szkolny.” 
 
Członek Zarządu Michał Godowski 
„ Jest to bardzo ciężki obszar, bo później mogą pojawić się zarzuty, dlaczego 
akurat ta droga, a nie inna.” 
 
 



 
 

5 

Przewodniczący Komisji Marek Kwiecień 
„ W związku z tym wycofuję się z tego pomysłu i proszę p. Dyrektora o 
propozycje ustalone z kierownikami obwodów, a później zajmiemy się tym 
tematem, mając również swoje propozycje i uwagi do tego tematu.” 
  
Z- ca Dyrektora Zbigniew Wróbel 
„ Mamy tylko jeden problem. Przetarg na zimowe utrzymanie dróg wygrał u nas 
Zakład Komunalny w Bodzentynie. Tam wykonują mieszankę i jeżdżą 
piaskarką. Teraz okazuje się, że z dniem 31 grudnia ten zakład jest 
zlikwidowany, a wszystkie zadania przejmuje referat budownictwa w gminie.” 
 
Przewodniczący Komisji Marek Kwiecień 
„ To nie jest tak do końca. W Chmielniku jest podjęta decyzja o likwidacji, ale 
wszystkie zadania przejmuje spółka i podejrzewam, że tutaj też jest taki zapis.” 
 
Radny Jan Cedro 
„ Czyli bycie w fazie likwidacji, to nie jest fizyczna likwidacja.” 
 
Członek Zarządu Michał Godowski 
„ My ślę, że warto podzielić się tutaj tematem współfinansowania projektów z 
gminami. Temat Piekoszowa jest wszystkim znany. Obecnie mamy trzy gminy, 
które zalegają z płatnościami. Jest to gmina Chmielnik, Bodzentyn i Piekoszów.   
Gmina Piekoszów zalega kwotą około 1400 tys. zł, w związku z tym po 
konsultacji z p. Wójtem ustaliliśmy, że w tym roku wpłaci 800 tys., co 
potwierdził na sesji. Na dzień dzisiejszy spłacił 250 tys.  
Jeżeli chodzi o gm. Chmielnik, to p. Burmistrz podtrzymał to, co napisał w 
piśmie wcześniej, że nie jest w stanie zapłacić. 
Trzecia sprawa dotyczy Bodzentyna, który miał pieniądze w budżecie na drogę 
zwaną „ Przełomem Lubrzanki”, ale wyprowadził je na inne zadania. Nie 
możemy skontaktować się z Burmistrzem, więc jako Zarząd chcemy wysłać 
pismo i doprowadzić do tego spotkania, zarówno z Burmistrzem Chmielnika jak 
i Bodzentyna. Obecnie sprawą zajmują się prawnicy.” 
 
Radny Jan Cedro 
„ Bardzo proszę, jeżeli jest taka potrzeba, żeby Komisja poprzez określone 
działanie, wystąpienie wsparła w tym względzie Zarząd, to myślę, że jesteśmy 
do dyspozycji.” 
 
Przewodniczący Komisji Marek Kwiecień 
„ Jak najbardziej się z tym zgadzam i poprosimy p. Starostę, żeby wyjaśnił nam 
tą sprawę.” 
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Członek Zarządu Michał Godowski 
„ Gminy zobowiązały się do przekazania środków finansowych do 31 grudnia 
2011, więc teoretycznie możemy uznać, że jeszcze wpłacą. Dziś nie możemy 
podejmować zadań, o których wspomniał p. Przewodniczący Cedro, na razie 
rozmawiamy, zapraszamy wójtów i burmistrzów na rozmowy. Ewentualnie, 
jeżeli na dzień 31 grudnia tych pieniędzy nie będzie, wówczas będziemy musieli 
w szerszym gronie to przedyskutować.” 
 
Przewodniczący Komisji Marek Kwiecień 
„ W tym temacie bezwzględnie musi być konsekwencja.” 
 
Radny Grzegorz Świt 
„ Czy nie warto zastanowić się nad sankcjami?” 
 
Radny Ireneusz Żak 
„ Mieli śmy problem z Piekoszowem, teraz okazuje się, że są kolejne gminy i 
dobrze, że dyskutujemy w tym temacie, bo nie wiadomo, czy w następnym roku 
nie będzie ich jeszcze więcej. Trzeba podpisywać te umowy na partnerskich 
warunkach i jeżeli gminy nie czują się na siłach współinwestować, to nie 
powinny blokować drugich.” 
 
Przewodniczący Komisji Marek Kwiecień 
„ Te samorządy podpisały stosowne porozumienia, były uzgodnienia, 
spotkania.” 
 
Radny Jan Cedro 
„ Wspominał Pan, że w tej konstrukcji porozumień mamy prawników i proszę, 
żeby oni bardziej w tym uczestniczyli.” 
 
Przewodniczący Komisji Marek Kwiecień 
„ Chcielibyśmy p. Starosto, aby przybliżyć nam sprawę zaległości Piekoszowa, 
Chmielnika i Bodzentyna, bo może należałoby wysnuć jakieś wnioski.                 
Jak p. Starosta to widzi?” 
 
Starosta Kielecki Zdzisław Wrzałka 
„ Sytuacja jest wszystkim znana. Wiadomo, że Wójt Piekoszowa zwlekał z 
zapłatą, ale ostatnio spłacił część należności. Natomiast, jeśli chodzi o 
Chmielnik, to nie ma tych pieniędzy, ale jeżeli będą wolne środki w budżecie, to 
mają być przekazane do Starostwa. Po Nowym Roku zorganizujemy jeszcze 
spotkanie z p. Burmistrzem. 
Ze strony p. Burmistrza Kraka jest zupełna nonszalancja, nie można się 
dodzwonić, unika spotkania, w związku z tym wysłaliśmy pisemne 
zaproszenie.” 
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Przewodniczący Komisji Marek Kwiecień 
„ Musimy być konsekwentni, mam nadzieję, że do sesji styczniowej będziemy 
mieć jakąś wiedzę.” 
 
Starosta Kielecki Zdzisław Wrzałka 
„ Poleciłem radcy prawnemu, aby przygotował sprawę do ewentualnych 
roszczeń sądowych, żeby zorientował się na ile nasze ewentualne wystąpienie 
do sądu może być skuteczne. Nie możemy tego tak zostawić.” 
 
Przewodniczący Komisji Marek Kwiecień 
„ Jeszcze jedna prośba do Dyrektora Wróbla. W dalszym ciągu nie jest zrobiony 
przepust w Piotrkowicach, proszę o sprawdzenie i wyjaśnienie tego.” 
 
 
Ad 4. 
Omówienie i zaopiniowanie pozostałych projektów materiałów i projektów 
uchwał na najbliższą sesję Rady Powiatu, w tym w sprawie: 
 

•••• zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Kieleckiego na lata 2011-2030, 

•••• zmian w budżecie powiatu na 2011 rok, 
•••• upoważnienia dla Zarządu Powiatu do podjęcia czynności 

technicznych mających na celu przygotowanie i przeprowadzenie 
postępowania zmierzającego do złożenia pisemnych ofert na badanie 
sprawozdania finansowego Powiatu Kieleckiego za 2011r., 
 

•••• objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym w spółce               
„ Lotnisko Kielce” Sp. z o.o. z siedzibą w Masłowie,  

 
Skarbnik Powiatu Maria Klusek 
„ Zwi ększamy udziały w Spółce o kolejne 10 tys. zł.” 
 
Członek Zarządu Michał Godowski 
„ Jeżeli chodzi o dokapitalizowanie Spółki Lotnisko Kielce, to ma ono jakieś 
perspektywy rozwojowe. Lotnisko ma w tej chwili niewielkie możliwości, ale w 
perspektywie kilku lat będzie mogło przyjmować samoloty do 18 pasażerów, co 
zwiększa atrakcyjność lotniska, ale żeby wszystko odbywało się zgodnie z 
wymogami bezpieczeństwa i żeby te samoloty mogły pewnie lądować, 
potrzebny jest montaż pewnych urządzeń, które pozwalają, by samolot 
wylądował w dobrych warunkach atmosferycznych. W związku z tym wszyscy 
solidarnie, bo nie tylko Powiat Kielecki, dokapitalizowują Spółkę.” 
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Przewodniczący Komisji Marek Kwiecień 
„ My ślę, że temu lotnisku trzeba dać szansę, zobaczymy co będzie za rok, 
wysłuchamy Prezesa i wtedy zastanowimy się co dalej.” 
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała omówione projekty uchwał. 
 
 
Komisja omówiła również projekty uchwał w sprawie: 
 

•••• przyjęcia „ Programu Współpracy Powiatu Kieleckiego z 
Organizacjami Pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2012 r.” 

•••• przyjęcia „ Programu Promocji Przedsiębiorczości Powiatu 
Kieleckiego na lata 2012 – 2014”, 

•••• uchwalenia Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 
Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2012 – 
2016, 

•••• nadania Statutu dla jednostki budżetowej: Powiatowe Centrum 
Pomocy Rodzinie w Kielcach, 

•••• wyrażenia zgody na przekazanie w drodze darowizny na rzecz Gminy 
Sitkówka – Nowiny, nieruchomości położonej w obrębie Kowala gm. 
Sitkówka – Nowiny, oznaczonej jako działki Nr 675 o powierzchni 
1,1400 ha, Nr 638/1 o powierzchni 0,0900 ha, stanowiącej własność 
Powiatu Kieleckiego, 

•••• zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady 
Powiatu w Kielcach na 2012 r., 

•••• rozpatrzenia wyników kontroli dokonanej przez Komisję Rewizyjną 
Rady Powiatu w Kielcach, 

 
Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższe projekty uchwał. 

 
 
Ad 8. 
Sprawy różne. 
 
Przewodniczący Komisji Marek Kwiecień 
„ Mam jeszcze jeden wniosek. Jestem przewodniczącym Rady Społecznej 
Szpitala Powiatowego w Chmielniku i to, co w tej chwili robi NFZ                       
z naszymi jednostkami służby zdrowia i nie tylko nie jest dobre. 
Prosiłbym, aby wystosować do p. Dyrektor NFZ zaproszenie na sesję, żeby 
przedstawiła nam zasady kontraktowania.” 
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Radny Jan Cedro 
„ Chciałbym uzupełnić ten wniosek o zaproszenie również dyrektorów naszych 
powiatowych jednostek.” 
 
 
W wyniku dyskusji Komisja wystosowała wniosek do Zarządu Powiatu: 
 
Komisja wnioskuje do Zarządu Powiatu o zaproszenie na sesję Rady Powiatu 
w dniu 29 grudnia 2011r. Dyrektorów Powiatowych Zakładów Opieki 
Zdrowotnej oraz Dyrektora Świętokrzyskiego Oddziału Narodowego Funduszu 
Zdrowia Pani Zofii Wilczyńskiej w celu przedstawienia Radzie Powiatu zasad 
przyznawania kontraktów dla powiatowych jednostek służby zdrowia. 
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołowała 
Magdalena Kaller 
 
 

Przewodniczący Komisji 
                                                                                      
 

                                                                                            Marek Kwiecień 
 
 
 
 
 


